

Réunion APE MEETING

11 octobre/October 11th, 2016

Attendance: Lindsay Carlos, Jeanne Musuku, Genevieve Lambert, Rachelle Carriere, Karen Kamon, Carolyn Roberts, Maggie Ellwyn, Robyn Scoville, Dee Taylor, Austen Gunn, Katia Villeneuve

1. Adoption de l'ordre du jour- Dee propose, appuyée par Maggie

Adoption of Agenda – Dee adopts, Maggie seconds.

2. Adoption du compte rendu de septembre- Lindsay propose, appuyée par Genevieve

Adoption of Sept. minutes - Lindsay adopts, Genevieve seconds.

3. Rapport du président

- Bourse du Gaming reçue : 2400\$
- AGA de la Fédération des Parents Francophones de Colombie Britannique (FPFCB) 25&26 novembre à Vancouver.
- Une rencontre de l'exécutif de l'APÉ a eu lieu en septembre. Les problèmes sont résolus.

President's Report

- *Received gaming grant for \$2400*
- *Annual general meeting for FPFCB parents Nov. 25/26. In French, all paid for 2 people.*
- *Executive meeting took place in Sept. and was very successful. Issues are resolved.*

4. Rapport de la trésorière

- Compte courant: 16 089,24\$. Compte du Gaming: 2422,39\$
- Les nouveaux formulaires seront envoyés par courriel et devront être complétés pour chaque transaction
- Besoin d'acheter de nouveaux chèques. On va voir si on peut les commander avec une compagnie qui en fait.
- Le chèque du Gaming a été déposé..

Treasurer's Report

- *Chequing account: \$16089.24. Gaming account: \$2422.39*
- *New forms will be emailed out and are to be completed for every transaction. Treasurer may complete the form on your behalf once receipts & event detail are communicated.*

- *Need to buy more cheques. Will look into ordering online through a cheque company.*
- *Gaming grant has been deposited.*
- *Signatories for the 2016/2017 school year - Rachelle, Maggie, Genevieve, and Carolyn.*
- *Year-end reports are complete. Tax forms will be completed in coming months.*

5. Rapport de la direction

- *Merci aux parents qui sont venus aux portes ouvertes.*
- *Si l'APÉ veut toujours ajouter un segment dans le journal de l'école. On va demander à Wendy si elle veut le faire.*
- *Les 8ème vont aller au camp de leadership à Strathcona pour 3 jours. Les 9-10 vont aller 1-2 novembre et les 11-12 3-4 novembre.*
- *Un élève de Brooks et un de Côte du Soleil représenteront les autres au Réseau jeunesse de la province.*

Principal's Report

- *Thanks to parents for open house.*
- *Would APE like to do a segment in the monthly school newsletter? Will ask Wendy.*
- *Grade 8 leadership Camp going to Strathcona for 3 days in Oct. School board pays.*
- *Grade 9/10 going to Haywire with students from other CFS school Nov.1/2, Grade 11/12 going Nov. 3/4.*
- *One student from Brooks and one from Ecole are part of youth council for province.*

6. Informations sur DPAC (APÉ de district)

- *Les élèves de 7ème prennent le cours de Food safe dans les autres écoles. Est ce qu'on veut que nos élèves prennent le cours? L'école planifie d'organiser quelqu'un qui viendrait l'offrir.*
- *Le directeur à Kelly Creek a pris un cours sur la Robotique avec legos et il essaie de metre le programme en place.*
-

Info about DPAC (Karen)

- *Grade 7's in other schools are doing food safe due to shortage of parent volunteers for hot lunches. Do Gr.8/9's want to do food safe at our school?*
- *Principal at Kelly Creek took a Lego Robotics course and is trying to implement this program.*

- SD47 working to amend paperwork to make it gender sensitive and to address cyber bullying.
- Grad ceremony at Brooks not liked, too many days. Maybe do a prom instead.
- Drug Awareness – DARE program. Maybe something to bring to school. Jeanne will look into this and talk with our Police liason.
- DPAC is a great place to share/brainstorm. Meetings are at school board office and take place on Nov. 8, Jan. 17, Apr. 18, June 20 at 6:30 pm.

-

7. Levées de fonds

- Lindsay a proposé une motion pour acheter des cartes Safeway. Karen a appuyé avec 7 en aveur et 2 abstentions. Les cartes Ecosentials seront achetées plus tard.
- Hot Lunch: les parents peuvent choisir de payer pour toute l'année. Les repas culturels seront des pays francophones. Jeanne va approcher discrètement les parents qui pourraient être dans l'incapacité de payer.

Fundraising

- Lindsay made a motion to buy \$10,000 in grocery cards at Safeway. Karen seconds, 7 in favour, 2 abstain. Will buy Ecosential cards at later date.
- Hot Lunches – parents can opt in for whole year. Cultural lunches are from French countries. Jeanne will reach out discreetly to families who maybe cannot afford the lunches to let them know that money is available for them.

8. Birds and bees:

Katia est en contact avec Leta qui lui a envoyé la liste des sujets qu'elle va aborder. Elle est disponible pour parler aux parents avant les présentations aux élèves. Elle est également disponible à la prochaine réunion. On va lui laisser savoir qu'elle n'a pas besoin de venir à moins qu'elle le veuille.

Birds and Bees –

Katia is in contact with Leta who sent her a list of topics and fees. Leta wants to meet with parents prior to workshops with students, and is available to come to next APE to discuss program with us. We will let her know that she doesn't need to come unless she wants to.

9. Liste de souhaits

- Genevieve: Aquavan: 1200\$
- Cuisine: 500\$. Robyn va essayer de voir si on peut avoir une bourse de Dash BC. Une liste sera faite des besoins dans la cuisine.
- Uniforme des équipes de sport et les Polo pour les sorties d'école.

- Une tente pour apporter aux compétitions d'athlétisme et utiliser au Carnaval
- Nettoyer la cour d'école
- Soirée cinéma. Maggie va trouver

Lindsay propose que l'APÉ paie pour Birds and Bees et l'école paie Aquavan. Carolyn appuie, 4 en faveur et 2 abstentions.

Genevieve propose que l'APÉ paie pour Birds and Bees et Aquavan, 2 en faveur et 4 abstentions.

On demandera aux enseignants d'envoyer leur liste de souhaits.

- **Wish List**
 - *Genevieve – Aqua bus (\$1200)*
 - *Kitchen, about \$500. Robyn will look into a grant thru Dash BC to receive money for kitchen equipment. We will put together a list of needed kitchen supplies.*
 - *Uniforms for Sports teams and Polo shirts for school outings.*
 - *Tent to bring to track meet and Carnival.*
 - *Clean playground/pressure wash.*
 - *Sports area cleaned up.*
 - *Movie night. Maggie will look into.*

-Lindsay makes a motion to pay for Birds and Bees and for the school to pay for the Aqua Bus. Carolyn seconds. 4 in favour, 2 abstain. Genevieve makes a motion to pay for both Birds and Bees and Aqua Bus. Katia seconds. 2 in favour, 4 abstain.
-Will send out a wish list to teachers.

10. Sweatshirts avec logo d'école

Lindsay va voir les prix, Rachelle va parler à Sherry Webe. Katia demandera à Andréa.

School sweatshirts –

Lindsay will look into quotes. Rachelle will talk to Sherry Webe. Katia will ask Andrea about it.

Prochaine réunion mardi le 8 novembre

Next meeting Nov. 8th